
 

 

 

 

        

                        Z Á P I S 

z 10. jednání Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů zřízené Radou 

města  Karlovy Vary  

Dne 6.12.2023 se uskutečnilo 10. jednání Komise životního prostředí a 

obnovitelných zdrojů zřízené Radou města  Karlovy Vary  

 

Místo jednání: Magistrát města Karlovy Vary, Moskevská 21, Karlovy Vary, 361 20, 

zasedací místnost v 5.patře 

 Doba jednání: jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 16:55 hodin. 

Přítomni: Ing. Martin Vinš,  RNDr. Jaroslav Růžička, Mgr. Vladimír Melichar (od 15:20 

hod.),  Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková, Mgr. Eva Plhová (od 15:10 hod.) 

Omluveni :  Mgr.Bc. Hana Žáková 

Nepřítomni :   

Hosté:   

Ing. Stanislav Průša – vedoucí odboru životního prostředí Magistrátu města Karlovy Vary 
Ing. Eva Pavlasová – vedoucí odboru technického Magistrátu města Karlovy Vary 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxx -  Kancelář architektury města Karlovy Vary, příspěvková organizace 
 
 

 

Program :              

1. Zahájení 

2.Schválení programu jednání 

3.Karlovy Vary – letiště – plánované rozšíření a prodloužení přistávací dráhy – informace 

z Letištního výboru pro životní prostředí 

4.Karlovy Vary – obnova nátěrů 

5. 22. výzva OPST – Koncepce a příprava projektů obnovy území v Karlovarském kraji 

6.Karlovy Vary – Letní a zimní údržba místních komunikací – 11/2024 – 10/2029 

7.Karlovy Vary – monitoring ovzduší – aktuální stav 

8. Termíny jednání Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů – leden – červen 

2024 

9.Různé 

 

 

1.Zahájení 

 

Jednání komise zahájil  její předseda Ing. Martin Vinš. V úvodu přivítal členy komise a 

pozvané hosty.  
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2.Schválení programu jednání  

Předseda komise Ing.Martin Vinš navrhl vypustit z programu bod č.4 Karlovy Vary – 

obnova nátěrů a upravit pořadí jednotlivých bodů  takto – bod č. 1, 2, 5, 7, 6, 3, 8 a 9.  

Žádné  další připomínky či doplnění k navrženému programu nebyly vzneseny. 

 

Usnesení 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů schválila program svého 10. 

jednání s tím, že byl vypuštěn bod č.4 Karlovy Vary – obnova nátěrů a bylo 

upraveno pořadí jednotlivých bodů – bod č. 1, 2, 5, 7, 6, 3, 8 a 9. 

 

pro: Ing. Martin Vinš,  RNDr. Jaroslav Růžička,  Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková 

proti:  -        zdržel se: -       nehlasoval: -     

nepřítomen:  Mgr.Bc. Hana Žáková, Mgr. Vladimír Melichar, Mgr. Eva Plhová 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

3. 22. výzva OPST – Koncepce a příprava projektů obnovy území v Karlovarském 

kraji  

 
Po úvodu předsedy komise Ing.Vinše se slova ujala pracovnice Kanceláře architektury 
města Karlovy Vary, příspěvkové organizace xxxxxxxxxxxx. V první části informovala o 

Územní studii systému sídelní zeleně města Karlovy Vary. Po zpracování by se jednalo o 

základní koncepční materiál ve vztahu k zeleni ve městě. Jednalo by se také mimo jiné o 

podklad pro další aktualizace územního plánu města. Zpracovatel byl vybrán v červnu 

2023 a v současné době probíhá mapování. O finanční prostředky na pořízení bude 

podávána žádost o dotaci z Operačního programu životní prostředí (Cíl 1.3.).  

 

Dále se xxxxxxxxxxxxx zaměřila na Územní studii krajiny ORP Karlovy Vary.  Materiál by 

řešil celé území obce s rozšířenou působností Karlovy Vary – koncepci krajiny navazující 

na sídelní útvary (např. hydrologický režim, ÚSES, prostupnost krajiny, udržitelné 

hospodaření v krajině atd.). O dotaci na pořízení tohoto materiálu musí požádat Magistrát 

města Karlovy Vary, Úřad územního plánování a stavební úřad a to z Operačního 

programu spravedlivá transformace. Termín pro podání žádosti je do 30.6.2024.  

 

V následné diskusi Mgr. Melichar uvedl že by bylo chybou dotační tituly nevyužít. Mgr. 

Plhová upozornila na nutnost zajistit další využití těchto materiálu – tj. aby po svém 

zpracování sloužili jako podklad např. pro projekty (nutnost spolupráce s jednotlivými 

obcemi). Územní studii krajiny ORP Karlovy Vary bude komise řešit samostatně na svém 

dalším jednání.   
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Usnesení 

 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů vzala na vědomí informaci 

týkající se Územní studie krajiny ORP Karlovy Vary a možnosti čerpat na její 

zpracování dotaci z Operačního programu spravedlivá transformace.  

 

 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů doporučuje Radě města 

Karlovy Vary podání žádosti o dotaci z Operačního programu životní prostředí 

na zpracování Územní studie systému sídelní zeleně města Karlovy Vary.  

 

pro: Ing. Martin Vinš,   Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková, Mgr. Vladimír Melichar, 

RNDr. Jaroslav Růžička, Mgr. Eva Plhová 

proti:   -     zdržel se: -     nehlasoval: -     

nepřítomen:  Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

 

4. Karlovy Vary – monitoring ovzduší – aktuální stav 

 

 

V úvodu podal Ing. Průša členům komise informaci týkající se aktuálního stavu v měření 

kvality ovzduší. Poté se podrobně zabýval rozsahem údajů, které by měly být 

zveřejňovány. Podle jeho názoru by měly být zveřejněny jednak měsíční průměry 

(statická část) a dále pak aktuální stav.  

 

K bodu proběhla velmi obsáhlá diskuse.  

Podle Mgr. Melichara by bylo dobré dávat ke statické části také krátký vysvětlující 

komentář.  

Poté se k problematice velmi obšírně vyjádřil RNDr. Růžička. Uvedl, že nevěří vysokým 

hodnotám naměřeného prachu (především u PM 2,5).  Současně také upozornil na 

odlišnost okamžitých naměřených hodnot a imisních limitů (u nich se nejedná o okamžité 

hodnoty ale o např. roční průměr).  

V závěru se členové shodli, že je nutno tyto nejasnosti řešit s dodavatelem měřící 

stanice. Do doby prověření není vhodné zveřejňovat údaje týkající se prachových částic. 

Mgr.Plhová uvedla, že v rámci usnesení by měl být stanoven důvod, proč nemají být 

zveřejněny  hodnoty naměřené v reálném čase.   
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Usnesení 

 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů má pochybnost o správnosti 

naměřených dat u prachových částic a doporučuje Radě města Karlovy Vary 

oslovit dodavatele se žádostí o prověření funkčnosti systému.  

Ostatní data je možno zveřejnit.  

Doporučujeme zveřejnit : 

A. Měsíční přehled s komentářem 

B. Denní přehled po jednotlivých stanicích 

 

Zatím nedoporučujeme zveřejnit měření v reálném čase.  

 

pro: Ing. Martin Vinš,   Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková, Mgr. Vladimír Melichar, 

RNDr. Jaroslav Růžička 

proti:   -     zdržel se:  Mgr. Eva Plhová     nehlasoval: -     

nepřítomen:  Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

 

5. Karlovy Vary – Letní a zimní údržba místních komunikací – 11/2024 – 

10/2029 

 

Úvodní informaci podala členům komise Ing.Pavlasová (podkladové materiály byly 

členům komise zaslány předem). Uvedla, že v současné době je vysoutěžena advokátní 

kancelář, která bude tuto veřejnou zakázku administrovat.  

 

Následně Ing.Pavlasová odpovídala na dotazy a podněty členů komise. Jednalo se např. o 

specifikaci ochranných pásem, mapové přílohy či možnost občana stěžovat si na špatnou 

údržbu komunikací. Velká pozornost byla věnována skrápění komunikací v létě. Zde se 

členové shodli, že by jejich četnost neměla být dána pouze venkovní teplotou, ale také i 

množstvím dnů bez srážek. Vhodně provedené skrápění komunikací má pozitivní vliv na 

množství prachových částic v ovzduší. Dále byla řešena také problematika blokového 

čištění či možnost stanovení stáří vozového parku provádějící firmy.  

 

Usnesení 

 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů vzala na vědomí informaci 

Ing.Pavlasové týkající se Letní a zimní údržba místních komunikací – 11/2024 – 

10/2029. Připomínky a podněty členů komise si Ing.Pavlasová zaznamenala 

v průběhu diskuse.  
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pro: Ing. Martin Vinš,   Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková, Mgr. Vladimír Melichar, 

RNDr. Jaroslav Růžička, Mgr. Eva Plhová 

proti:   -     zdržel se:  -   nehlasoval: -     

nepřítomen:  Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

 

6. Karlovy Vary – letiště – plánované rozšíření a prodloužení přistávací dráhy – 

informace z Letištního výboru pro životní prostředí 

   

Informaci z jednání poskytl Mgr.Melichar. Podle jeho sdělení se rýsuje kompromisní 

řešení a to že by byly vody z letiště čištěny v rámci ČOV v Karlových Varech. Do doby 

výstavby silnice I/6 by byly vody k čištění dopravovány stávající (byť ne zcela vyhovující) 

kanalizací. Po výstavbě silnice I/6 by pak byly do ČOV dopravovány nově vybudovanou 

kanalizací.  

 

O celé věci se ale bude ještě intenzivně jednat.  

 

 

K bodu nebylo přijato usnesení.  

 

 

7. Termíny jednání Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů – leden – 

červen 2024 

 

Členům byly navrženy termíny jednání komise pro první pololetí roku 2024 a to 

10.1.2024, 7.2.2024, 6.3.2024, 3.4.2024, 15.5.2024 a 12.6.2024.  

 

 

Usnesení 

 

Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů schválila termíny svých 

jednání pro první pololetí roku 2024 - 10.1.2024, 7.2.2024, 6.3.2024, 3.4.2024, 

15.5.2024 a 12.6.2024.  
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pro: Ing. Martin Vinš,   Jaroslav Hrdlička, Zdeňka Batíková, Mgr. Vladimír Melichar, 

RNDr. Jaroslav Růžička, Mgr. Eva Plhová 

proti:   -     zdržel se:  -    nehlasoval: -     

nepřítomen:  Mgr.Bc. Hana Žáková 

                                  Usnesení bylo přijato       

 

 

8.Různé 

 

8.1. Regionální surovinová politika Karlovarského kraje – návrh koncepce  

Předseda komise Ing. Vinš informoval členy komise o stanovisku Statutárního města 

Karlovy Vary k návrhu koncepce dle zákona č.100/2001 Sb., o posuzování vlivů na 

životní prostředí „Regionální surovinová politika Karlovarského kraje.  

 

 

K bodu nebylo přijato usnesení.  

 

 

8.2. Karlovy Vary – Tuhnice – lávka u meandru řeky Ohře 

 

Člen komise pan Hrdlička vznesl dotaz, zda je v souvislosti s předpokládaným táním 

uvažováno o zvednutí lávky u mendru řeky Ohře v Karlových Varech – Tuhnicích. Na toto 

odpověděl Ing.Průša, že v současné době k dané věci probíhají konsultace, které 

koordinuje vedoucí odboru kanceláře tajemníka PhDr. Lepík.  

 

K bodu nebylo přijato usnesení.  

 

 

 

 

 

 

 

Ing.Martin Vinš 

Předseda Komise životního prostředí a obnovitelných zdrojů 

 

7.12.2023 

Zapsal: Ing. Vladimír Krůta 

 

 

 



 

 

 

 

 

„Osobní údaj byl v souladu se zněním zákona č.101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o 

změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, anonymizován. Anonymizovaný údaj je 

v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona č.128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 

přístupný k nahlédnutí na Magistrátu města Karlovy Vary“ 

 


